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Medijska situacija u Srbiji 
 
Savet za borbu protiv korupcije predstavio je Izveštaj o pritiscima i kontroli medija u Srbiji, u kojem je zaključeno da je 
nad medijima uspostavljena potpuna kontrola. „Dok je to tako, ne da je nemoguća borba protiv korupcije, nego je 
nemoguć bilo kakav demokratski postupak” istakla je Verica Barać, predsednica Saveta. Predsednik NUNS-a, 
Vukašin Obradović, istakao je da će biti „zanimljivo videti šta će koji medij preneti sa ovog događaja“.  
(Kurir, 30.09.2011) 
 
Aktuelne ocene medijske situacije u Srbiji 
 
Zlatoje Martinov u autorskom tekstu MC Newsletter-a navodi: Izveštaj o pritiscima i kontroli medija u Srbiji Saveta za 
borbu protiv korupcije tvrdi da mediji odavno nisu nezavisni, da na njih vrše pritisak razni centri političke moći te da na 
taj način građani ne mogu da dobiju potpune i objektivne informacije. Nedovoljna transparentnost vlasništva i visok 
stepen sprege političke elite sa tajkunskim špekulatnskim kapitalom glavni su razlozi medijske kontrole i novinarske 
neslobode. Politička elita u Srbiji je itekako umela da budžetskim davanjima pridobije odredjene medije za sebe, a 
glavnim urednicima neretko je stavljano do znanja da ambasadorska mesta čekaju poslušne baš kao što kazne u 
vidu prestanka budžetskog finansiranja mogu da očekuju neposlušni. Takodje i marketinške agencije (čiji su vlasnici 
neretko političari!) koje kontrolišu tržište reklama otkupljuju reklamne poruke od medija sve dok su ovi poslušni 
određenoj politici (lokalnoj ili državnoj). Javni servis (RTS) je to samo nominalno, u praksi je servis vladajuće koalicije. 
Sala u Medija centru kada je izveštaj predstavljen bila je puna novinara, bilo je i više kamera raznih televizija. A u 
medijima odjek nakon prezentovanja ovog izveštaja je bio – minoran. Mnogi ga nisu ni registrovali. To je najbolja, 
premda užasavajuće tužna poruka.  
(MC Newsletter, 07.10.2011) 
 
Intervju Verice Barać, objavljen prošle sedmice na stranicama Danasa, jedan je od retkih pokušaja da se razbije 
zavera ćutanja o stanju u srpskim medijima i srpskom novinarstvu, piše Slobodan Jerković. U političkim krugovima, u 
javnosti i u medijima - to je i dalje tabu tema! Zašto je pitanje medijske strategije, danas, i pitanje profesionalnog 
digniteta i opstanka medija? Zato što su sve dosadašnje medijske sfere, umesto da budu iskorak ka demokratizaciji, 
bivale ogoljeni pokušaji kako da se njome ovlada.  
(Danas, NUNS, 10.10.2011) 
 
Na vestima na televiziji u Srbiji trebalo bi da bude manje aktivnosti političara, smatra više od 61 odsto građana, dok 
63 odsto njih misli da u informativnim emisijama treba da bude više pozitivnih primera iz društva. Da su domaći mediji 
manipulativni i nerealni misli čak više od tri četvrtine ispitanika pokazuju rezultati istraživanja „Stari i novi mediji i 
medijska zavisnost publike“. Istraživanje je sproveo Centar za digitalne medije „Pozitiv“ na uzorku od 2.208 ispitanika. 
Oko 64 odsto ispitanika tvrdi da koristi medije u većoj meri nego pre deset godina Da je u medijima potrebno više 
obrazovnog programa misli 65,9 % ispitanika, dokumentarnog programa misli 34,3 %, informativnog programa 25,4 
% i zabavnog misli 6,5 % ispitanika.  
(Danas, NUNS, UNS, 10.10.2011, Tanjug, RTV, NUNS, 11.10.2011) 
 
Država i mediji 
 
Ministar za ljudska i manjinska prava, državnu upravu i lokalnu samoupravu, Milan Marković, izjavio je da očekuje da 
do kraja godine budu usvojene izmene zakona o Povereniku za informacije od javnog značaja i zaštitu podataka o 
ličnosti i Zaštitniku građana kako bi se ojačale te institucije.  
(Tanjug, Politika, 29.09.2011) 
 
Državne institucije su u protekle tri godine izdvojile najmanje 2,5 miliona evra za usluge agencija za odnose s 
javnošću i privatnih produkcija, navodi se u izveštaju Saveta za borbu protiv korupcije. U izveštaju se napominje i da 
agencije, čiji su vlasnici najčešće visoki stranački funkcioneri ili njima bliske osobe, već godinama kontrolišu tržište 
reklama. Agencije, naime, otkupljuju od medija reklamni prostor, koji potom prodaju klijentima, odnosno pojedinačnim 



kupcima po daleko višim cenama.  
(Danas, 01.10.2011) 
 
„Reakcije javnosti nakon predstavljanja Izveštaja o pritiscima i kontroli medija u Srbiji potpuno potvrđuju navode iz tog 
teksta. Postoji saglasnost da se podaci iz izveštaja uopšte ne komentarišu. Izveštaj smo dostavili Vladi i Ministarstvu 
kulture, na njegovo predstavljanje pozvali smo predstavnike skupštinskog Odbora za informisanje, ministra kulture i 
državnu sekretarku za medije, ali niko nije došao, niko ništa nije napisao, niti je ko nešto komentarisao“, ističe Verica 
Barać, predsednica Saveta za borbu protiv korupcije.  
(Danas, 06.10.2011) 
 
Iz javnih servisa 
 
Poseban uticaj vlast ostvaruje preko Radio-televizije Srbije koja, umesto da bude javni servis građana, i dalje 
predstavlja servis za političke strukture, ali i produkcije koje su blisko vezane za vrhove vladajućih stranaka i članove 
Upravnog odbora RTS-a. Preko RTS-a se ne ostvaruje opšti interes, jer ovaj medij kao nosilac javnog radiodifuznog 
servisa, ne izvršava obaveze i krši Zakon o radiodifuziji, navodi se u izveštaju o pritiscima i kontroli medija u Srbiji 
Saveta za borbu protiv korupcije.  
(Danas, 30.09.2011) 
 
Od početka ove godine merama za naplatu potraživanja obuhvaćeno je 140.000 građana Srbije koji ne plaćaju RTV 
pretplatu, od kojih je većini upućena opomena ili poslednja opomena pred utuženje.  
(Danas, 08.10.2011) 
 
Pretnje, napadi i procesi novinarima, medijska suđenja 
 
Marko Jakovljević (25) uhapšen je u Šapcu nakon što je u zgradi Uprave za javna plaćanja fizički napao novinara 
Hanibala Kovača. Osumnjičeni napadač je Kovača napao uz psovke i pretnje smrću. Osumnjičeni radi kao 
obezbeđenje osobe, koju je Kovač nekoliko puta spominjao u svojim tekstovima.  
(Beta, Blic, Alo!, Press, Politika, Kurir, Večernje Novosti, Pravda, Dnevnik, 06.10.2011) 
 
Branioci Luke Bojovića, optuženog za organizovanje neuspele likvidacije Andrije Draškovića, rekli su novinarima „da 
je podneta krivična prijava protiv više medija“. Advokati su kritikovali medije „koji su uz pomoć neimenovanih 
policijskih izvora zakopali pretpostavku nevinosti Luke Bojovića“.  
(Press, 06.10.2011) 
 
Ročište po tužbi koju je novinar Vladimir Ješić podneo 2003. godine protiv predsednika Nove Srbije, Velimira Ilića, 
ponovo je odloženo pred Osnovnim sudom u Novom Sadu. Velimir Ilić se ni juče, kao i na svim prethodnim ročištima, 
nije pojavio u sudnici. Ješić je Ilića tužio jer ga je ovaj političar na snimanju intervjua za novosadsku televiziju Apolo 
2003. godine šutnuo nogom i pokušao fizički da na njega nasrne.  
(Dnevnik, 06.10.2011) 
 
Novinari i dopisnici beogradskih i novosadskih medija najavili su da će se obratiti Ministarstvu pravde i Republičkom 
javnom tužilaštvu, u znak protesta na loš odnos koji prema njima mesecima unazad ima Više javno tužilaštvo u 
Zrenjaninu.  
(Večernje Novosti, Dnevnik, 05.10.2011) 
 
Kompanija SBB obavestila je novosadsku TV Kanal 9 da je postupila po privremenoj meri Privrednog suda u Novom 
Sadu od 26. septembra i ponovo počela da emituje njihov program. Kablovski operator SBB isključio je TV Kanal 9 iz 
svoje ponude 5. jula ove godine. 
(UNS, 30.09.2011) 
 
U četvrtak popodne vranjskog novinara Vojkana Ristića, pozvao je jedan od funkcionera Gradskog odbora 
Demokratske stranke Srbije (DSS) iz Vranja i upozorio ga „da on nije nadležan da se bavi ’slučajem Kolubare", 
navodi agencija Vranje Press.  



(Južne vesti, Vranje press, 07.10.2011, Pravda, 08.10.2011) 
 
UNS najoštrije osuđuje pretnje koje je novinaru Vojkanu Ristiću uputio član gradskog odbora Demokratske stranke 
Srbije u Vranju. Vojkana Ristića, na službeni telefon pozvao je njemu dobro poznat član gradskog odbora DSS-a i 
uputio mu niz pretnji zbog teksta koji je portal Vranje press objavio o hapšenjima u RK Kolubara.UNS zahteva od 
nadležnih državnih organa da novinarima omoguće normalne uslove za rad, sankcionisanjem onih koji prete 
novinarima i te svoje pretnje ostvaruju.  
(UNS, 07.10.2011) 
 
NUNS saopštilo je da očekuje da će policija Vranja preduzeti zakonom predviđene mere protiv člana Demokratske 
stranke Srbije iz Vranja koji je pretio uredniku portala www.vranjepres.info zbog teksta o „slučaju Kolubara“. 
(Kurir, 08.10.2011, NUNS, 10.10.2011)  
 
Živorada Jankovića, bivšeg direktora JIP Televize Valjevo, osudio je Osnovni sud u Valjevu za klevetu po tužbi 
bivšeg novinara te medijske kuće. On je prvostepenom presudom kažnjen sa 20.000 dinara, uz obavezu da plati 
troškove postupka, zbog tvrdnji da je Predrag Lučić, kao njegov prethodnik u TVA nenamenski trošio budžetska 
sredstva.  
(BETA, Blic, 09.10.2011, UNS, 10.10.2011) 
 
Zaposlenima u kragujevačkom nedeljniku Svetlost ovih dana stižu opomene iz suda. Ukoliko odmah ne plate visoke 
sudske takse na tužbe protiv vlasnika, koji im više od godinu dana nije isplaćivao zarade, biće im plenjena imovina. 
Zakonsko pravo da im za obavljeni rad bude isplaćena zarada, zaposleni štrajkom bezuspešno pokušavaju da 
ostvare više od sedam meseci. Prestali su da dolaze u redakciju novina, koje i dalje izlaze sa njihovim imenima u 
impresumu.  
(Danas, UNS, NUNS, 12.10.2011) 
 
Apelacioni sud u Beogradu presudio u korist Pirotskih novina koje su tužile Opštinu Pirot zbog nepoštovanja 
ugovorenih obaveza. Opština je obavezana da plati 500.000 dinara duga i kamatu. Problem je nastao 2009. godine 
kada je opština obustavila isplate po ranije sklopljenom ugovoru, jer je medij „kritički izveštavao o radu lokalne vlasti". 
„Pirotske novine su jedini lokalni list u Pirotskom okrugu koji je u privatnoj svojini od osnivanja i koji je odbio da služi 
lokalnoj vlasti“, kažu u Pirotskim novinama.  
(Južne vesti 12.10.2011) 
 
Internet portal Južne vesti, sa sedištem u Nišu, obavestio je Agenciju za borbu protiv korupcije i profesionalna 
novinarska udruženja o uvredama koje im je uputio Milan Ogrizović, zamenik direktora niške Gradske toplane i visoki 
funkcioner DS, zbog toga što su tražile informaciju kada će početi grejanje u Nišu.  
(Danas, UNS, Južne vesti, 11.10.2011) 
 
NUNS je uputilo javnu kritiku Upravi za komunalne delatnosti i poslovodstvu Javnog komunalnog preduzeća Toplana 
u Nišu, koji danima ignorišu pitanja novinara povodom početka grejne sezone.  
(Fonet, Južne vesti, NUNS, 11.10.2011)  
 
Iz centrale Demokratske stranke iz Beograda stiglo je izvinjenje zbog „nedopustivog ponašanja“ njihovog funkcionera 
i direktora niške Toplane.  
(Južne vesti 12.10.2011) 
 
Slučaj Dnevnik 
 
Zbog nepoštovanja dogovora sa sastanka predstavnika štrajkača dela Štamparije Dnevnik Holdinga i pokrajinskih 
sekretara za rad, kulturu i informisanje, štrajkači su odlučili da ponovo organizuju protestne šetnje ispred sedišta 
Vlade Vojvodine. Štrajk je izbio sredinom leta i od tada se list Dnevnik ne štampa u Holdingu već u Forumu.  
(Dnevnik, Danas, UNS, NUNS, 12.10.2011)  
 
Medijska strategija 

http://www.vranjepres.info/


 
Vlada Srbije je na telefonskoj sednici usvojila medijsku strategiju do 2016.  
(Tanjug, Danas, Politika, Blic, Press, Večernje Novosti, 29.09.2011 Pravda, 30.09.2011, ASMEDI Newsletter Oktobar 
2011) 
 
„Sada predstoji donošenje niza zakona u veoma kratkim rokovima: o javnom informisanju, o radiodifuziji, o Tanjugu, o 
javnim servisima... Rok za donošenje zakona je dve godine, koliki je i rok da se država povuče iz medija čiji je 
trenutno vlasnik“, rekla je Državni sekretar za medije, Dragana Milićević Milutinović. 
(Dnevnik, 30.09.2011) 
 
Iz kabineta evropskog komesara za proširenje, Štefana Filea, Evropska komisija je saopštila da „strategija postavlja 
dobru polaznu osnovu za rešavanje brojnih nedostataka u medijskom sektoru“. „Pažljivo ćemo pratiti njenu primenu i 
zakonsku regulativu, koje moraju biti u skladu sa standardima EU“, navodi se u saopštenju EK.  
(Tanjug, Pravda, 30.09.2011, Beta Press, 02.10.2011) 
 
U Medijskoj strategiji je ostala odredba o formiranju šest regionalnih javnih servisa, ali su pred samo usvajanje 
dokumenta izbrisana imena gradova u kojima bi oni bili osnovani. Formiranje regionalnih javnih servisa prihvaćeno je, 
uprkos protivljenju medijskih udruženja i primedbama Evropske komisije, koja navodi da je „osnivanje još šest 
regionalnih javnih servisa, na ionako konkurentnom tržištu, ozbiljan razlog za zabrinutost“.  
(Danas, 30.09.2011) 
 
Država je, sudeći po novoj Medijskoj strategiji, odlučila da pomogne medijima, posebno štampanim. „Biće razmotrena 
mogućnost carinskih olakšica za uvoz novinama potrebne robe, kao i značajnog smanjivanja PDV na prodaju 
štampane i servisa novinskih agencija, kao i mogućnost uvođenja mere pozitivne diskriminacije u korist štampanih 
glasila“, navodi se u strategiji. Državni organi moraće ubuduće oglasni prostor da kupuju direktno od javnih glasila, 
bez posrednika. Zakonom će se onemogućiti istovremeno vlasništvo nad štampanim glasilom i distributivnom i 
prodajnom mrežom.  
(Večernje Novosti, 30.09.2011) 
 
Predsednik NUNS-a, Vukašin Obradović, izjavio je da je medijska strategija važna, ali da je potrebno da se u 
predviđenim rokovima usvoje zakoni koji će uspostaviti ravnopravne uslove i nezavisnost medija. On očekuje velike 
otpore u procesu donošenja medijskih zakona zbog mešanja i uticaja politike na medije.  
(Blic, 30.09.2011) 
 
ANEM je u Medija centru Beograd organizovao konferencija za štampu „Medijska strategija – šta dalje?“. 
Predstavnici novinarskih udruženja i Asocijacije medija upozorili su i kako država već od 1. januara 2012. godine 
mora da prestane da finansira medije, jer se na to obavezala potpisivanjem Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju. 
Naime, tada počinje da se primenjuje Zakon o kontroli državne pomoći prema kome država neće moći da finansira 
medijske kuće, već samo medijske sadržaje. To znači da, prema tumačenju predsednika NUNS-a, Vukašina 
Obradovića, u budžetu za narednu godinu neće smeti da se nađe stavka finansiranje Tanjuga. Za predstavnike 
medijskih udruženja sporno je i finansiranje budućih regionalnih javnih servisa, kao i njihov broj.  
(Medija centar, 06.10.2011, Večernje Novosti, 07.10.2011) 
 
„Strategija daje samo deklarativna zalaganja da će se nešto uraditi. Kod nas se, inače, donose strategije kada ne želi 
ništa da se reši. Trebalo bi da se donesu novi zakoni i poprave rešenja u postojećim, ali i da se obezbedi da 
institucije to što pre sprovedu, što je nemoguće bez analize dosadašnjeg stanja. Strategije su ono što uglavnom 
nikoga ne obavezuje“, izjavila je Verica Barać, predsednica Saveta za borbu protiv korupcije.  
(Danas, 06.10.2011)  
 
Manjinski mediji 
 
Na konferencija za štampu „Medijska strategija – šta dalje?“ predstavnici novinarskih udruženja i Asocijacije medija 
su upozorili da je najspornija je tačka nedavno usvojene Medijske strategije pored šest predloženih javnih servisa i to 
što će medijima na jezicima manjina „upravljati” nacionalni saveti.  



(Večernje Novosti, 07.10.2011) 
 
Pre dve sedmice Fondacija Panon smenila je Rudolfa Mihoka sa mesta direktora ove RTV kuće. Smena je izvedena 
uz pomoć „zlatnog glasa“ člana UO Fondacije iz redova Mađarskog nacionalnog veća. Livija Tot, predsednica 
Udruženja mađarskih novinara Vojvodine, ocenila je da medijska strategija Mađarskog nacionalnog saveta, 
propisivanjem kako bi u nekim situacijama trebalo izveštavati, pokazuje njihovu želju da se mešaju u uređivačku 
politiku i u autonomiju redakcija. U isto vreme, Savet Evrope raspravljao je o Medijskoj strategiji Srbije i ocenio, 
između ostalog, da nije dobar model finansiranja manjinskih glasila posredstvom nacionalnih saveta, jer u njima 
presudan uticaj ostvaruju političke partije.  
(Politika, 30.09.2011) 
 
Manjinska javna glasila moći će da budu komercijalna, kao glasila civilnog društva i kao glasila Nacionalnih saveta 
nacionalnih manjina, navodi se u strategiji. Predstavnici države nisu prihvatili apel pojedinih medijskih udruženja i 
intelektualaca iz redova manjinskih naroda da se upravljanje medijima ne prepušta Nacionalnim savetima.  
(Dnevnik, 30.09.2011) 
 
Dnevni list „Mađar so“ kritikovao je Nacionalni savet Mađara i pojedine političare i naveo da su urednici u ovom listu 
često izloženi njihovim pritiscima. Povodom nedavne smene direktora RTV Panon, Rudolfa Mihoka, navodi se da se 
na list „sručio pritisak“, kako ne bi objavio pismo smenjenog direktora i da je bilo pretnji tužbom i zvanja urednika 
telefonom iz Nacionalnog saveta Mađara. Bura u „Mađar sou” ne smiruje se još od kad je Nacionalni savet smenio 
urednika Čabu Presburgera.  
(Dnevnik, 30.09.2011) 
 
Predsednik UO RTV, Boris Labudović, podneo je ostavku na to mesto, a odbor je za novu predsednicu izabrao Vanju 
Barišić-Joković, zaposlenu u „Vodama Vojvodine” na mestu šefa službe za odnose sa javnošću. Labudović je u 
obrazloženju naveo da je predstojeća izmena Statuta RTV-a radi usklađivanja ovog akta sa Zakonom o nacionalnim 
savetima nacionalnih manjina za njega neprihvatljiva. „Isti zakonodavac Zakonom o radiodifuziji propisuje 
nezavisnost i samostalnost u radu RUV, a Zakonom o nacionalnim savetima nacionalnih manjina - to praktično 
poništava. Shodno tumačenju nadležnih, UO i menadžment RUV ne bi birao čak 16 od 21 odgovornog urednika. 
Kako da generalni direktor i glavni i odgovorni urednici Radio-televizije Vojvodine odgovaraju za uređivačku politiku, 
ako im tri četvrtine odgovornih urednika postavljaju nacionalni saveti?“, navodi Labudović.  
(Dnevnik, Pravda, 06.10.2011) 
 
UNS smatra da je ostavka predsednika UO RTV, Borisa Labudovića, profesionalno odgovoran čin, jer Labudović nije 
želeo da prihvati ugrožavanje nezavisnosti i samostalnosti ove medijske kuće do čega će doći najavljenom izmenom 
Statuta RTV. U praksi, Nacionalni saveti postaju tela kojima upravljaju političke stranke nacionalnih manjina čime se 
vrši neprihvatljiv politički uticaj na medije. Time se krši i Ustavom garantovana sloboda medija, pa je UNS Ustavnom 
sudu uputio inicijativu za ocenu ustavnosti Zakona o Nacionalnim savetima nacionalnih manjina. UNS je pozvao RRA 
da sačeka ocenu Ustavnog suda pre nego što da saglasnost na usklađivanje Statuta Radio-televizije Vojvodine.  
(Dnevnik, 08.10.2011) 
 
Nacionalni savet Mađara optužio je bivšeg predsednika Upravnog odbora Radio-televizije Vojvodine (RTV) Borisa 
Labudovića da je ponudio „skandalozno“ objašnjenje za ostavku koju je podneo. „I ova predstava deo je dobro 
poznate tradicionalne srbijanske pozorišne igre u kojoj manjinska prava ne smetaju nikom sve dok ih ne treba 
sprovesti, a čim želimo da ih koristimo, onda se već okreće sreća“, navodi se u saopštenju za javnost Nacionalnog 
saveta Mađara.  
(Beta, NDNV, 09.10.2011, Dnevnik, 08.10.2011) 

  



 

Profesionalni standardi 
 
NUNS poziva novinare i urednike da se u izveštavanju o događajima na Kosovu strogo drže pravila novinarske 
profesije. Naslovi poput „Ubijen Srbin u Đakovici“ ili „Albanci pucali u Srbe s leđa“, kao i tekstovi koji počinju 
rečenicom „Albanci na Kosmetu ponovo su pucali u Srbe“, objavljeni ovih dana u pojedinim srpskim medijima, 
neodoljivo podsećaju na period ratnohuškačkog novinarstva sa početka devedestih.  
(NUNS, 04.10.2011) 
 
NDNV osudilo je način na koji većina medija u Srbiji izveštava o zbivanjima na Kosovu i smatra da je u pitanju 
„neprofesionalan i zlonameran pristup veoma osetljivim temama“. Predsednica UNS-a, Ljiljana Smajlović, smatra da 
mišljenje Nezavisnog udruženja novinara Vojvodine nije u interesu odbrane struke, već odbrane svojih političkih 
ubeđenja. „Njima smeta politički stav koji je impliciran u formulaciji „goloruki narod“, kaže Smajlović.  
(Pravda, 05.10.2011) 
 
U velikoj većini od ukupno 1.586 tekstova i 400 televizijskih priloga o Zakonu o oduzimanju imovine, objavljenih od 1. 
marta 2009. do 31. marta 2011, novinari su upoznati sa temom i koriste terminologiju razumljivu prosečnom čitaocu, 
navodi se u analizi izveštavanja medija o Zakonu o oduzimanju imovine stečene krivičnom delom. Ove godine 
interesovanje medija za oduzimanje imovine je primetno opalo i o toj temi ima malo tekstova i priloga.  
(Beta, Danas, 29.09.2011) 
 
Na lažnoj stranici Nobelove fondacije, objavljena je vest da je Dobrica Ćosić dobio Nobelovu nagradu za književnost. 
Na internetu i u medijima je brzo nastala prava pometnja, a na vest su se „upecali“ brojni mediji među kojima, 
navodno, i britanski Gardijan, RTV Slovenija, Index.hr iz Zagreba, Radio Sarajevo, ali i RTS, B92, Studio B... Pet 
minuta pre zvaničnog proglašenja, RTS je pustio kajron sa informacijom da je Ćosić nobelovac, a nakon deset minuta 
je sledilo izvinjenje gledaocima i piscu.  
(Danas, 07.10.2011) 
 
Neimenovani hakeri, napisali su na sajtu na kome su plasirali dezinformaciju da su to učinili da bi „skrenuli pažnju 
srpske javnosti“ na „opasan uticaj (ovog) političara i pisca, koji deluje decenijama, uvek pri vrhu vlasti i najbližim 
krugovima moći“. „Domen ovog očigledno lažnog sajta registrovali smo 5. oktobra 2011. godine, kao simbolično 
podsećanje na dan kada je naša zemlja propustila istorijsku priliku da stvori jedan drugačiji i bolji svet“.  
(Beta, Politika, 07.10.2011) 
 
Članovi Komisije za žalbe Saveta za štampu sastali su se 29. septembra prvi put. Komisija za žalbe i ubuduće će se 
redovno sastajati svakog poslednjeg četvrtka u mesecu, a po potrebi i češće. Sve odluke su javne i mogu se naći na 
adresi: www.savetzastampu.rs.  
(ASMEDI Newsletter Oktobar 2011 No.161)  
 
Ocene, nagrade, kursevi i takmičenja 
 
U Nišu je pod pokroviteljstvom norveške vlade i Ministarstva za rad i socijalnu politiku, održan trening za novinare iz 
Srbije koji se bave pisanjem o nasilju u porodici.  
(Pravda, 30.09.2011) 
 
Društvo novinara Vojvodine (DNV), regionalni ogranak UNS-a upisuje novu generaciju polaznika na besplatan kurs 
škole računara.  
(UNS, 07.10.2011) 
 
Zaštitnik građana Saša Janković dobitnik je priznanja za poseban doprinos u afirmisanju prava na pristup 
informacijama i transparentnost u radu u kategoriji organa javnih vlasti, dok je priznanje za najbolji Informator o radu 
organa vlasti dobilo Ministarstvo odbrane. Priznanja je juče dodelio Poverenik za informacije od javnog značaja 
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povodom obeležavanja Međunarodnog dana prava javnosti da zna.  
(Danas, 29.09.2011) 
 
Žiri konkursa „Najbolji medijski prilog u oblasti lokalne samouprave“, u organizaciji Saveta Evrope i Stalne 
konferencije gradova i opština, autore najboljih priloga nagrađuje studijskom posetom Strazburu i Parizu koja će biti 
organizovana u periodu od 14. - 18. novembra 2011. godine, u okviru koje će dobitnici imati priliku da posete 5 
renomiranih medijskih kuća, kao i institucije Evropske unije sa sedištem u Strazburu.  
(MC, 12.10.2011) 
 
Uručene su nagrade pobednicima konkursa za novinarski prilog i fotografiju „Zato što volim Dunav“. Za najbolji 
novinarski prilog nagrađena je ekipa Radio Beograda trodnevnim boravkom u Beču. Prvu nagradu na foto konkursu 
dobio je Andrej Filipović. Na konkurs je prispela 168 tekstova, radio i TV priloga i veb objava.  
(UNS, 05.10.2011) 
 
Kongresna biblioteka iz Vašingtona uvrstila je Ebartov arhiv u svoju redovnu ponudu. Ebartov medijski arhiv prvi je 
organizovan i sveobuhvatni on-line arhiv u regionu, a pokriva period od 2003. do danas, sa gotovo tri miliona 
novinskih članaka. U Srbiji se ovaj arhiv može koristiti u stotinak bilioteka, obrazovnih i javnih ustanova.U Ebartu 
očekuju da medijski arhiv počne da koristi veći broj velikih svetskih biblioteka, univerziteta i arhiva, kao i da postane 
deo standardne ponude 500 biblioteka Srbije.  
(B92, Danas, NUNS, 10.10.2011) 
 
USAID i IREX 10. oktobra u Country Club-u na Babama organizuju konultacije za medijsku industriju, u okviru 
Programa za podršku medijima. U konsultacijama će učestovati stručnjaci iz Slovačke, iskusni u radu sa medijskom 
industrijom. Na sastanku će, između ostalih, biti prisutni i predstavnici medija iz Srbije, Veselin Simonović, glavni i 
odgovorni urednik Blica i predsednik Asocijacije medija, Saša Mirković, predsednik UO ANEM-a, Jelena Jelinčić, 
izvršni direktor Fonda za otvoreno društvo, Dragana Solomon, šefica odeljenja za medije Misije OEBS-a u Srbiji, i 
drugi.  
(ABC Srbija Newsletter, 10.10.2011) 
 
Društvo novinara Niša do kraja meseca organizuje trodnevni seminar o tehnikama izveštavanja. Teme su kako 
izveštavati o ekonomiji, zelenoj tehnologiji i energetskoj efikasnosti i o toku krivičnog postupka.Seminar je pomogao 
Program lokalnog ekonomskog razvoja LEDIB, donacijom od 300.000 dinara. Detalji u vezi sa terminima seminara i 
mestom gde se održava biće naknadno objavljeni.  
(Večernje novosti, NUNS, 12.10.2011) 
 
Posete medijima 
 
Ekipa ruske TV Kanal 1(u većinskom vladinom vlasništvu), posetila je redakciju Danasa, kako bi intervjuisali urednike 
i novinare povodom serijala tekstova „Ako je Srbija, kako kažu, puna zapadnih špijuna - ko radi za Ruse?“. Kolege sa 
Kanala 1 (www.1tv.ru) „naslednika“ Prvog programa TV SSSR, najviše je zanimalo šta je motivisalo Danas da 
istražuje temu „proruskih“ političkih, privrednih i obaveštajnih faktora u Srbiji. Novinarke Snežana Čongradin i Jelena 
Diković objasnile su im da je neposredan povod bio nedavni diplomatski incident ambasadora Aleksandra Konuzina i 
poruke lidera naprednjaka i DSS, uoči odlaska na kongres Jedinstvene Rusije.  
(Danas, 06.10.2011) 
 
U udarnom terminu ruske vladine TV emitovan je prilog o Danasovom serijalu „Ko radi za Ruse?“ u kojem je rečeno 
da preko lista Danas, zvanični Brisel nastavlja napad na ruski Gasprom i zemlje koje kupuju gas iz Rusije. Prilog je 
ruski provladin Kanal 1 emitovao u nedelju, 9. oktobra uveče, za svojih 190 miliona gledalaca.U prilogu Kanala 1 
ocenjuju Danasov serijal „skandaloznim“.  
(Danas, NUNS, 11.10.2011) 
 
Medijski auditorij 
 
Prema podacima AGB Nilsena, u Srbiji svi kablovski kanali trenutno imaju ukupno između osam i devet odsto udela u 
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gledanosti. U Srbiji poslednjih osam godina postoji stalni rast broja korisnika kablovske televizije sa 17% u 2003 na 
42% u ovoj godini. Dakle, više od milion domaćinstava u Srbiji ima kablovsku televiziju. Takođe, postoji i trend rasta 
korisnika „digitala“, kao što su IPTV, Digital kejbl, DTH, DTT, kojih je oko deset odsto, kaže Darko Broćić, izvršni 
direktor agencije za merenje gledanosti AGB Nilsen. Tri najgledanija kanala su RTS, Pink i Prva. Sem nacionalnih 
emitera, na listi najgledanijih pojavljuju se RTV Studio B, Prvi kanal Radio-televizije Vojvodine i TV Ultra.  
(Danas, Blic, 06.10.2011, Danas - Biznis, NUNS, 10.10.2011)  
 
I pored toga što danas u Srbiji 1,3 miliona domaćinstava ima mogućnost gledanja velikog broja kanala, 75% 
gledanosti i dalje ide na televizijske stanice sa nacionalnom frekvencijom. Na nivou Beograda ovi procenti idu u korist 
kablovske televizije. IPTV Telekoma Srbija do sada ima 110 hiljada korisnika, koji na raspolaganju imaju ukupno 152 
kanala, od čega je 46 domaćih.  
(Danas - Biznis, 10.10.2011) 
 
Među osam dnevnih listova čije tiraže prati oditorska kuća ABC Srbija, Večernje novosti zabeležile su u prvih osam 
meseci ove godine tiraž manji za oko 4 odsto, Blic je imao pad od 9, a Pres od 5 procenata. Najviše čitalačke publike 
izgubila je Pravda, koja sada štampa 30 odsto primeraka manje, dok Kurir ove godine na trafike šalje 16 odsto manje 
novina (za prva četiri meseca). Pad tiraža Politike je 5 odsto. Nema sumnje da je teška ekonomska kriza, obarajući 
standard, uticala i na kupovinu novina, iako je njihova cena daleko najniža u regionu.  
(Večernje novosti, 07.10.2011) 
 
Problem sa lošim signalom nacionalnih kanala imaju mnogi u Srbiji. U Pirotu se TV Hepi uopšte ne vidi. Stanovnici 
Babušnice, Dimitrovgrada i Bele Palanke, od šest kanala sa nacionalnom frekvencijom na raspolaganju imaju samo 
tri: RTS, Pink i B92. U Subotici imaju sve kanale, ali su potpuno negledljivi. Pored TV Hepi, najlošiji signal na teritoriji 
Srbije ima TV Avala. U Ratelu kažu da oni reaguju samo ako se neko žali.  
(Blic, NUNS, 10.10.2011) 
 
Podatak da je dečiji kablovski televizijski program, Ultra, najgledaniji od svih kablovskih programa, sa 270 hiljada 
gledalaca na dnevnom nivou, pokazuje da je dečiji program na nacionalnim televizijskim stanicama veoma 
siromašan.  
(Danas - Biznis, NUNS, 10.10.2011) 

Medijski transferi 
 
Tanja Vojtehovski odlučila je da napusti Televiziju Pink i da otvori agenciju „Vojtehovski comunications“ za PR usluge 
najvišeg nivoa, klijentima u čitavom regionu od Slovenije, preko Hrvatske, do Srbije.  
(Blic, 29.09.2011) 
 
Godišnjice/jubileji 
 
Na kruševačkim kioscima osvanuo je jubilarni, 3.000. broj nedeljnika Pobeda. Prvi broj ovog lista izašao je 16. 
novembra 1944. godine.  
(Pravda, 30.09.2011, Politika, 03.10.2011, Večernje Novosti, 05.10.2011) 
 
Povodom dvadeset godina emitovanja emisije Utisak nedelje, sačinivši neku vrstu pregleda onih koji su bili akteri 
njenih emisija, autorka Olja Bećković je, sa dozom nemoći, zaključila kako su sve otvorene teme našeg društva 
uglavnom ostale – otvorene, piše Branislava Džunov.  
(Blic, 02.10.2011) 
 
Enterijer magazin, jedan od najuglednijih domaćih časopisa iz oblasti arhitekture i kulture življenja, obeležio je 10 
godina postojanja. Istovremeno je, promovisan i novi ECOlife magazin, prvi srpski magazin posvećen eko stilu 
življenja, koji je u slobodnoj prodaji od 7. oktobra 2011.  
(MC, 05.10.2011) 
 
Rođen u Italiji, odgajan na slovenačkom, školovan još i na ruskom i nemačkom, slavu je stekao kad je ljude, koji su 



sebe i svet oblikovali na engleskom, opisivao na – srpskom. Takav fenomen je Jurij Gustinčič, jedna od vrlo retkih, 
još aktivnih, novinarskih legendi na prostorima bivše Jugoslavije. Upamćen je kao vrsni Politikin stalni dopisnik iz 
Njujorka i Londona, a aktuelan je kao komentator slovenačke Mladine i televizije. U čast njegovog 90. rođendana i 70 
godina u novinarstvu nedavno je RTV Slovenije snimila i emitovala dokumentarac pod nazivom „Vek Jurija 
Gustinčiča“.  
(Politika, 05.10.2011, Politika, 06.10.2011, Danas, NUNS, 10.10.2011) 
 
In Memoriam 
 
Stevan Šević, dugogodišnji novinar i urednik u „Politikinoj” kući, umro je u Beogradu posle duge i teške bolesti.  
(Politika, NUNS, UNS, 11.10.2011) 

  



 
Poslovanje medija 
 
Izdvajanje državnih institucija u Srbiji za oglašavanje u medijima na godišnjem nivou, na uzorku od 50 najznačajnijih 
institucija, nije manje od 15 miliona evra. Kada se tome dodaju i sredstva koja se zvanično izdvajaju za rad medija, 
dolazi se do iznosa od čak 40 miliona evra za medije iz državnih izvora, što znači da medijima od državnih institucija 
dolazi četvrtina ukupnih prihoda od oglašavanja, navodi se u izveštaju o pritiscima i kontroli medija u Srbiji Saveta za 
borbu protiv korupcije. Savet ocenjuje da „vlast tako dobija značajan prostor za ostvarivanje finansijskog uticaja na 
medije, čime se, ujedno, ostvaruje i uticaj na uređivačku politiku“. „Nasuprot osnovnom obliku oglašavanja koji 
predviđa Zakon o oglašavanju, mediji su od državnih organa prihodovali i na osnovu specijalizovanih usluga 
informisanja, usluga informisanja po ugovoru, pretplata na usluge i servise, subvencija u kulturi, izdvajanja sredstava 
iz fondova namenjenih civilnom sektoru za realizaciju projekata, pa čak i za usluge istraživanja“, napominje se u 
izveštaju.  
(Danas, 03.10.2011) 
 
Radio-stanica Radio 033 saopštila je da je smanjila na najmanju meru informacije o radu lokalnih organa vlasti. Na 
ovaj korak prinuđena je zbog odbijanja lokalne uprave da se medijima u gradu na Limu raspodeli 2,4 miliona dinara, 
koliko je predviđeno u budžetu za ovu godinu. Polovina sume, kako se nezvanično saznaje, već je potrošena za 
plaćanje oglasa i obaveštenja.  
(Večernje novosti, 03.10.2011) 
 
Privatizacija i državni mediji 
 
Većinski vlasnik regionalne TV Pirot, Milorad Pejić, posle četiri godine od kupovine zatražio je od Agencije za 
privatizaciju sporazumni raskid ugovora, jer je televizija u teškoj finansijskoj situaciji, zbog čega preti otpuštanje 
radnika. Račun televizije je u blokadi, ostala su dugovanja za struju i druge dažbine, a radnici nisu primili dve, 
odnosno tri plate. 
(Večernje novosti, Pravda, Pregled, Blic, Press, 03.10.2011) 
 
Skupština akcionara regionalnog Radio Sombora imenovala je novi UO, a v.d. direktora postao je novinar Stipan 
Benić. Radio je prodat na aukciji 2. novembra 2007, ali je ugovor raskinut zbog neispunjavanja preuzetih obaveza. 
Devetoro zaposlenih realizuje deo informativnog programa, iako im je za devet meseci lane isplaćena akontacija 
zarada od po 5.000 dinara mesečno, dok za ovu godinu nisu dobili ni dinara. Zaposleni u Radio Somboru očekuju da 
se u narednom periodu konačno iskristališe status ovog medija. Nije poznato da li će biti javni servis građana 
Sombora, ili sledi prodaja, odnosno stečaj.  
(Večernje novosti - Vojvodina, 03.10.11, Dnevnik, 04.10.2011) 
 
Najavljena promena vlasničke strukture nemačke medijske grupe VAC bila je za Srbiju interesantna i pre nego što se 
u dogovore sadašnjih vlasnika svojom ponudom o preuzimanju umešala takođe nemačka medijska grupa Aksel 
Špringer. Oba izdavača imaju vlasničke udele i u medijima u Srbiji, pišer list Danas. Špringer je osnovao zajedničko 
preduzeće sa švajcarskim Ringijerom, vlasnikom beogradskih listova Blic, Alo, NIN. VAC, koji već ima udele u 
beogradskoj Politici i novosadskom Dnevniku, zvanično nije odustao od namere da kupi beogradske Večernje 
novosti. Ukoliko bi se to desilo, a Špringer preuzeo VAC, Špringerova dominacija srpskim medijskim tržištem bila bi 
gotovo totalna. Ukratko: bilo bi mnogo posla za komisiju za zaštitu konkurencije u Srbiji. Ali i u Nemačkoj.  
(Danas, 04.10.2011) 
  



 
 

NUNS 
 
NUNS upozorava da se u srpskim medijima ponovo pojavljuju tekstovi u kojima se u prvi plan ističe etnička 
pripadnost aktera događaja o kome se izveštava. Najnoviji takav primer su novinski napisi o poduhvatu tima hirurga u 
Nišu koji su uspeli da prišiju odsečenu šaku Ešrefu Demiriju iz Preševa. Pojedini dnevni listovi, u nadnaslovima i 
naslovima ističu da je reč o Albancu iz Preševa, iako to nema nikakav značaj za sam događaj. Isticanjem nacionalne 
pripadnosti pacijenta kome je uspešno prišivena šaka događajima se, sasvim nepotrebno, daje politička nota, a 
pripadnici jedne nacionalne manjine se bez razloga izdvajaju i javno obeležavaju.  
(NUNS, 07.10.2011, Blic, 08.10.2011) 
 
NUNS najoštrije osuđuje fizički napad na Hanibala Kovača, novinara šabačkog nedeljnika Podrinske i saradnika 
Slobodne Evrope. Kovača je juče pre podne, u centru Šapca, u neposrednoj blizini policijske stanice, nepoznati 
muškarac udario nogom u leđa i zapretio da će biti „prebijen ili mrtav“. Ohrabruje činjenica da je policija samo 
nekoliko sati kasnije privela nasilnika kome je određen pritvor u trajanju od 48 sati. NUNS očekuje da istražni organi 
identifikuju nalogodavca ovog huliganskog napada na novinara, i da i on i napadač budu kažnjeni u skladu sa 
zakonom.  
(NUNS, 06.10.2011) 
 
NUNS očekuje da policija Vranja preduzme zakonom predviđene mere protiv člana Gradskog odbora Demokratske 
stranke Srbije koji je uputio pretnje uredniku veb portala www.vranjepres.info, Vojkanu Ristiću, zbog teksta o „slučaju 
Kolubara“. NUNS očekuje da policija, kojoj je novinar saopštio identitet autora pretnji, podnese odgovarajuću prijavu 
tužilaštvu.  
(NUNS, 06.10.2011) 
 
UNS 

Ustavni sud Republike Srbije dobiće od UNS-a inicijativu za ocenu ustavnosti Zakona o nacionalnim savetima 
nacionalnih manjina. U Inicijativi UNS-a navedeno je niz nesaglasnosti ovog Zakona sa Ustavom. Pročitajte Inicijativu 
UNS-a za ocenu ustavnosti Zakona o nacionalnim savetima nacionalnih manjina.  
(UNS, 06.10.2011) 

UNS traži od ministra odbrane Dragana Šutanovca da javno obelodani činjenice o oružanim incidentima na Jarinju 
kojim njegovo ministarstvo raspolaže. Povodom njegove izjave da medijska priča o Jarinju nije „potpuno tačna“ i da je 
„plasirana pod jakim emocijama“, UNS podseća ministra da javnost u Srbiji od njegovog ministarstva ne očekuje 
medijsku analizu već podrobne i pravovremene informacije o tome kako su stradali Srbi na prelazu Jarinje. Generalni 
sekretar NATO-a, Anders Fog Rasmusen, izjavio je da je NATO „vojnim kanalima dostavio srpskoj strani sve 
informacije“ u vezi sa sukobom. Poznato je da vojnici KFOR-a snimaju sve što se dešava na prelazima.  
(UNS, 06.10.2011) 
 
UNS traži da ministar odbrane saopšti činjenice na osnovu kojih je utvrdio da zna „istinu“ o tome kako su ranjeni Srbi 
na Jarinju i da je ta istina „negde između“. UNS još jednom podseća da je generalni sekretar NATO Anders Fog 
Rasmusen 3.oktobra u Briselu izjavio da je NATO „vojnim kanalima dostavio srpskoj strani sve informacije“ u vezi sa 
nedavnim sukobom Srba i pripadnika KFOR-a na severu Kosova. Na pitanje o snimku sa Jarinja koji je navodno 
prosleđen Ministarstvu odbrane ministar Dragan Šutanovac je rekao da je „priča o snimku plasirana od pojedinih 
medija i od predsednice Udruženja novinara Srbije Ljiljane Smajlović“.  
(UNS, 11.10.2011, Blic, 12.10.2011) 
 
RRA 
 
Savet RRA doneo je odluku o izdavanju prvih 12 dozvola za emitovanje programa kablovskim emiterima, čime je, u 
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skladu sa Zakonom o radiodifuziji, otpočela završna faza regulisanja radiodifuzije u oblasti satelitske i kablovske 
distribucije programa u Srbiji. Na poziv RRA, 151 emiter podneo je zahtev za emitovanje programa putem kabla ili 
satelita. Od tog broja, 86 emitera već poseduje dozvolu Agencije za zemaljsko emitovanje programa.  
(Večernje novosti, 30.09.2011) 
 
Najčešći prekršaji koje emiteri u Srbiji prave jeste pogrešno označavanje brojevima u crvenom krugu uzrasta koji 
može da gleda određeni program, rekao je član Saveta RRA, Goran Peković, na konferenciji „Medijski zakoni i zaštita 
dece i maloletnika“. Potpredsednik NUNS-a, Dragan Janjić, rekao je da je situacija u vezi sa zaštitom dece u 
medijskim sadržajima znatno bolja nego ranije i da se sve češće identitet dece skriva zatamnjivanjem lica i 
prikrivanjem imena i prezimena.  
(Tanjug, Politika, Danas, 06.10.2011) 
 
RRA godišnje podnese oko tri hiljade prekršajnih prijava protiv raznih radio i televizijskih stanica. Novčane kazne za 
prekršaje iznose od 100 hiljada dinara do milion dinara.  
(Danas - Biznis, NUNS, 10.10.2011) 
 
SEEMO 

Medijska organizacija jugoistočne Evrope (SEEMO) osuđuje napad na novinarsku ekipu lokalnog javnog servisa, TV 
Tutin, i traži od srpskih organa vlasti da zaštite novinare, naročito u lokalnim zajednicama.  
(SEEMO, 30.09.2011) 

Medijska organizacija jugoistočne Evrope (SEEMO) osuđuje nastavak političkog pritiska na medije mađarske 
nacionalne manjine u Vojvodini (Srbija). Nacionalno veće mađarske nacionalne manjine, koje okuplja etničke Mađare 
u Srbiji, otpustilo je dva medijska rukovodioca. Veće bi trebalo da predstavlja interese nacionalne manjine. Međutim, 
njegovi članovi su izabrani kao predstavnici stranaka i, kako izgleda, zastupaju interese svojih političkih stranaka 
umesto interesa mađarske nacionalne manjine.  
(SEEMO, 04.10.2011) 

ANEM 
 
U Dvadesetpetom monitoring izveštaju za avgust 2011, ANEM je konstatovao da su nastavljeni pritisci, napadi i 
pretnje na medije i novinare, kao i praksa sudova da donose diskutabilne odluke u medijskim slučajevima, da nijedan 
od nadležnih organa nije doprineo poboljšanju položaja medija itd. Dvadeset peti Monitoring Izveštaj je dostupan na 
sajtu ANEM-a.  
(ANEM Monitoring Novosti 25, 30.09.2011) 
 
Asocijacija medija  
 
Asocijacija medija nastaviće da prati sprovođenje medijske strategije i zahteva da što pre započne zakonska reforma 
koja treba da proistekne iz tog dokumenta, saopštili su predstavnici udruženja okupljenih oko te koalicije. Presednik 
Asocijacije medija, Zoran Sekulić, rekao je da parlamentarni i lokalni izbori ne mogu biti razlog za odlaganje.  
(Beta, Danas, Politika, 07.10.2011) 
 
NDNV 
 
Na inicijativu NDNV-a, Predsednik Skupštine Vojvodine, Šandor Egereši, i predsednik NDNV, Dinko Gruhonjić, 
pozvali su medije da o međunacionalnim incidentima ne izveštavaju „senzacionalistički“ i upozorili da takav pristup 
može da izazove vrlo teške posledice. „Apelujem na medije da sa puno pažnje i obazrivosti izveštavaju o incidentima 
u Temerinu. Veoma je važno da se o njima izveštava, ali je isto tako važno da se ne iznose proizvoljne i neproverene 
indicije i tumačenja“, rekao je Egereši. Gruhonjić je rekao da ga „iritira“ činjenica da pojedini političari i deo javnosti 
medije vide kao glavne krivce za incidente u Temerinu i dodao da u Srbiji ima i medija koji izveštavaju profesionalno 
o toj problematici.  
(Beta, NDNV, 09.10.2011) 
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Glavni i odgovorni urednik Radio Beograda 1, Đorđe Vlajić, najavio je izmene u programskoj šemi od 3. oktobra 
2011. Suština promena je kombinacija zanimljivih informativnih sadržaja i dinamičnog dizajna programa, po ugledu 
na savremene svetske elektronske medije, posebno javne radio servise evropskih zemalja, kaže Vlajić.  
(Politika, 30.09.2011) 
 
Podatak da sve više ljudi pristupa Internetu sa mobilnih telefona naterao je tradicionalne medije da pažnju usmere ka 
mobilnim aplikacijama i da onlajn sadržaje prilagode korisnicima smart uređaja, jedan je od zaključaka učesnika 
beogradskog Samita o novim medijima. „Čitajući pre svega naslove, ljudi žele da za što kraće vreme saznaju šta je 
novo. Vesti u verziji za mobilne telefone više liče na Tviter informacije nego na tradicionalne novinske tekstove“, kaže 
Stiven Herman, glavni urednik onlajn vesti Bi-Bi-Sija.  
(Politika, 30.09.2011) 
 
Svako ko je nekada poželeo da se informacija koju ima pojavi u štampi ili na televiziji sada može da postane 
„novinar“ prve srpske agencije građanskog novinarstva „Moja vest“. Na tom virtuelnom mestu, na adresi 
www.mojavest.com, svaki kompjuterski pismeni građanin može da podeli novosti sa ostatkom sveta i ponudi svoje 
viđenje stvarnosti. Prva srpska agencija građanskog novinarstva projekat je organizacije „Integracije sada“, uz 
podršku novinske agencije Fonet i ambasade SAD u Beogradu.  
(Politika, 30.09.2011, ASMEDI Newsletter oktobar 2011) 
 
U nedelju, 2. oktobra 2011. počinje 12. sezona kultne radio emisije Peščanik. U novoj sezoni Peščanik će se 
emitovati svake nedelje na radiju Boom 93, a na internet stranici Peščanika biće postavljen i audio snimak emisije. 
Emisija će biti emitovana nedeljom od 9h, a osim u Požarevcu emituje se i na radio stanicama u Novom Sadu, 
Vranju, Čačku, Novom Pazaru, Kotoru i Podgorici. Podsetimo, autorke emisije Peščanik otišle su sa radija B92, 
nakon što je ta kuća odbila da se izvini žrtvama genocida u Srebrenici zbog učešća Ljiljane Bulatović i Koste 
Čavoškog u emisiji „Debata“. Peščanik je emitovan 11 godina na B92.  
(Boom 93, 30.09.2011)  
 
Digitalizacija 
 
Srpski mediji moraju da budu spremni za brzi razvoj globalnih komunikacija i da aktivnije koriste nove oblike 
komunikacije, izjavila je državna sekretarka za digitalnu agendu, Jasna Matić, na otvaranju Samita o novim medijima.  
(Beta Pravda, 29.09.2011) 
 
Moraćemo brzo da se prilagođavamo promenama koje su takođe brze, kao što je na primer pisanje u 140 znakova 
na Tviteru, smatra glavni urednik internet izdanja vesti Bi-Bi-Sija, Stiven Herman. Zahvaljujući Internetu i digitalnim 
medijima, danas više nego ikada ranije, novinar može da zna šta njegova publika misli i da od nje sazna novosti, jer 
među gledaocima ili čitaocima uvek ima neko ko zna više od vas, Herman. On je na Samitu novih medija u Beogradu 
(u organizaciji ABC Srbija) održao predavanje o plasiranju vesti na mobilnim uređajima. „Ako je reč o digitalnim 
medijima, sadržaj treba da bude predstavljen tako da ljudi mogu lako da nađu to što žele. Dakle, to je partnerstvo 
sadržaja i tehnologije. Onlajn tim Bi-Bi-Sija ima između sto i sto pedeset ljudi, uglavnom u kasnim dvadesetim i 
tridesetim godinama“.  
(Politika, 29.09.2011) 
 
Digitalnu televiziju nećemo dobiti na vreme, kao ni probni digitalni signal, pišu Večernje Novosti. Rok za digitalizaciju 
televizije u Srbiji prvobitno je bio 4. april 2012. godine. Kako su se poslovi provodili kraju, sve više je bilo sumnji da taj 
rok može da bude ispoštovan, pa je odložen na početak 2013. godine. Sada Jasna Matić, državni sekretar za 
digitalnu agendu, a i Vladimir Homan, direktor JP „Emisiona tehnika i veze“, kao razlog za odlaganje navode 
parlamentarne izbore. Kasni i eksperimentalno emitovanje digitalnog programa. Još se čeka i da iz inostranstva 
stigne oprema za repetitore, potrebna za start digitalne televizije i popravka 12 predajnika oštećenih u NATO 
bombardovanju 1999. Za završetak procesa digitalizacije fali oko 70 miliona evra.  
(Večernje novosti, NUNS, UNS, 10.10.2011) 
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Izdanje broj 14 
1-14. oktobar 2011. 
 
 

• Skraćenice - www.mc.rs/medijski-ambijent.2313.html#103915  
• Više o rubrikama biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima-skracenice-i-rubrike.2313.html  
• Arhiva biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima-arhiva.2355.html  
• Početna strana biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima.2210.html  

 
 
„14 dana u medijima“ uređuju Marin i Goran Cetinić koje možete kontaktirati putem mail adrese 
goran.cetinic@gmail.com. 

„14 dana u medijima“ predstavlja sažeti prikaz pisanja medija o situaciji u medijima. Nastao je sa ciljem da registruje 
informacije o medijima objavljene u prethodnih 14 dana u Srbiji, sažete tako da prenesu suštinu medijskih tekstova i 
grupisane u tematske celine. Urednici prenose vesti ne menjajući suštinu pisanja medija o medijima. Za čitaoce 
zainteresovane za kompletan objavljen tekst, navodi se izvor i datum objavljivanja. 
 

. 
Ovaj bilten vesti realizovan je zahvaljujući građanima SAD u okviru programa podrške medijima Američke agencije za međunarodni razvoj 
(USAID). Sadržaj biltena je isključiva odgovornost autora i ne predstavlja zvaničan stav USAID-a i IREX-a. 
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